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Verslag Landbouwraad 24 april 2024 
 
 
 

1. goedkeuring verslag vorige vergadering = ok 
2. toelichting project Klimaatrobuuster voedsellandschap  

Greet Aernouts – Rurant 
Cedric Hamelinck – Regionaal Landschap 
Rondje van de tafel: 
Emma Wijnants - melkvee 
Koen Van Hooydonck – opfok jongvee melkvee 
Sabine VE – consulent LE en landbouw 
Eric Goossens – vakantiewoningen – varkenshouderij (niet meer gesloten) 
Sven Deckers - burgemeester 
Lode Van Looveren 
Thijs Vrints – melkvee 150 koeien 
Vital Bogaerts – varkens gesloten bedrijf 
Louis Van Looveren – melkvee 
Danny Matthysen – mestkalveren (BH) en mestkippen (Legeheideweg) 
Ton Jansen –geitenbedrijf 
Wim De Bruyn – Paarden en akkerbouw 
Luc Verheyen – melkvee 
Jan Covens – melkvee 
Wim Joosen – glastuinbouw 
Frans Van Looveren – schepen landbouw 



 

Wat kan de landbouw in de toekomst blijven betekenen, rekening houdend met de verandering van 
het klimaat. Wat hebben we nodig om toekomstbestendig te kunnen blijven werken? 
Projectgebied bestaat uit 13 aaneengesloten gemeenten die samenwerken aan het project. 
We werken met wat er is,  namelijk een open verweven gebied. Weersomstandigheden kunnen we 
niet wegwerken. We gaan ons ook niet bezig houden met ruilverkavelingen.  
Welke uitdagingen zijn er voor de sector:  
Ondergrond in heel het gebied is verschillend: klei in Stabroek, over droge en natte zandgrond naar 
terug klei in Merksplas. 
Momenteel wordt in kaart gebracht welk landschap, soort bedrijven, waar zitten die… 
Doel: grootste regio voedselproductie van de provincie. Hoe kan je dat blijven behouden.  
Voorstellen van de aanwezige landbouwers: 
- Vergunningen levenslang; 
- Kalenderlandbouw afbouwen – boer moet zelf kunnen bepalen wat en wanneer; 
- Rendabiliteit : door alle belemmeringen die opgelegd worden door de overheid, kunnen we niet 

vrij ondernemen en wordt de rendabiliteit zwaar onder druk gezet. Ook het beleid verandert te 
snel en geen zekerheid over wat er komt. Geen lange termijn visie <-> Investeringen die nodig 
zijn, die wel op lange termijn af te betalen zijn. 

- Wat zou bijdragen aan rendabiliteit van bedrijf? 
o Zelf keuzes kunnen maken:  

 vrije keuze teelt 
 genoeg toegang tot grond (voornamelijk melkvee in regio) -> wordt elk jaar 

moeilijker – steeds meer grond dat naar niet-landbouw gaat. 
 Afzet mest : mag eigen mest niet gebruiken maar moet kunstmest aankopen -> 

veroorzaakt druk. Vraagstelling of dit nog duurzaam werken is. 
 Melkveehouders worden geconfronteerd met klimaatcheck.  

 Meer gras geven voor meer eigen eiwit. Gras ver van huis zetten = 
duurder < niet haalbaar. = niet efficiënt 

Brecht : 
De natte stukken zijn verdeeld over heel het gebied. Daar wordt geen maïs gezet.  
De doorlaadbaarheid van de grond is vrij goed. Er is wel algemene last van droogte en nat bij extreem weer.  
Wisselteelten/rustteelten :  

Italiaans gras,  
voederbieten (beperkt – extra arbeid) – gekomen omwille van verplichting 3de gewas. 
Granen: koren of rogge dat mee ingekuild kan worden. (beperkt) 
Aardappelen : grond uitwisselen voor teeltwissel -> bedreiging voor lokale landbouw. Akkerbouwers 
komen veel geld geven om grond te kunnen gebruiken. 

Gronden worden niet meer verpacht volgens nieuwe pachtwet , eerder jaarcontracten. 
In de zomer wordt water opgepompt via grondwaterputten of uit de vaart.  

- Vergunningen grondwaterboringen : 60-65 meter voor sproeien – 125 meter voor drinkwater 
- Vergunningverlening gaat heel moeilijk: max 10 jaar. Laatste jaren werd dit verstrengd. 
- Hergebruik van water. Regenwater wordt opgevangen om stallen te kuisen maar niet om drinken 

te geven aan dieren of om drijfmest te maken.  
 

Grote uitdaging om mee te nemen: 
Landelijk gebied moet landelijk blijven.  



 

Tegenwoordig staat de boer alleen tegenover de rest van de buurt. De geeft vooral problemen met bezwaren 
bij vergunningen, lawaaihinder door nachtwerk,… wat resulteert in tegenkanting door de buurt. 
Oude boerderijen die niet meer in landbouwgebruik zijn, worden ingenomen door niet landbouwers. Dit geeft 
problemen voor landbouwers (geur – lawaai) er zou een wettelijke regeling moeten komen dat boeren hun 
ding kunnen doen en dat buurt er rekening mee moeten houden. In Frankrijk is er een wet dat als je op 
platteland gaat wonen, je de geuren en geluiden voor lief moet nemen. Nederland is met gelijkaardige wet 
teruggefloten door Europa.  
Verplichting braakstroken – beheerovereenkomsten enz. : wordt er gebruikgemaakt van de financiële 
tegemoetkomingen?   

- teveel verplichtingen = nefast voor economisch model 
- Men moet een verbintenis voor aantal jaar aangaan, geeft schrik om er nog een verplichting bij te 

krijgen. 
- Historisch permanent grasland: percelen worden plots zo ingedeeld terwijl er mais heeft 

opgestaan.  
Van al wat er tijdens de gesprekken met de verschillende landbouwraden gezegd wordt, wordt een 
samenvatting gemaakt van de verschillende gemeenten. De terugkoppeling volgt nog.  
 
Voorstellen acties zullen niet op perceelgebied gedaan worden. De vrijheid blijft aan de landbouwer om er iets 
mee te doen of niet. 
ANB en Natuurpunt zijn niet betrokken in dit project maar kan soms ook interessant zijn om beide visies 
tegenover mekaar te vergelijken.  
Belangrijk om MET landbouwers te praten en niet OVER landbouwers. 
Er moeten kansen gezocht worden en geen compromissen gemaakt worden.  

 
3. aanwerving ambtenaar handhaving – wat betekent dit voor ons? 

Elke gemeente werd de verplichting opgelegd om aan handhaving te doen. Gemeentes hebben de 
keuze om zelf iemand aan te nemen of met intercommunale samen te werken. Brecht heeft gekozen 
om zelf iemand aan te nemen om zo zelf prioriteiten te kunnen bepalen.  
- Milieuhandhaving is al langer verplicht – vorige ambtenaar al even weg. 
- De politiek heeft hierin geen zeggenschap. 
- De handhavingsambtenaar heeft dezelfde handhavingsbevoegdheid als de burgemeester. 
- Er werden een aantal prioriteiten vastgesteld  

o Opvolgen bouwovertredingen op nieuwe vergunningen bv. verhardingen, kappen bomen, 
o Prioriteiten worden ook door parket opgevolgd en niet geseponeerd. Dit is een afspraak 

die met het parket hierover werd gemaakt.  
o De ambtenaar kan ook ad hoc dossiers oppakken.  

- Het wordt belangrijk bevonden dat iedereen op dezelfde manier wordt beoordeeld en het niet gaat 
over muggenzifterij. 

- De politie doet ook nog steeds aan handhaving.  
4. Voorbereiding Binnen bij Boerendag – stand van zaken 

Datum volgende editie geprikt? 19/9/24? -> vergadering plannen.  
5. Dossier Marum – opvolging vergunningsaanvraag Pidpa 

Ligt volledig stil. Vergunningsaanvraag Pidpa is lopende. 
6. Omgevingsanalyse nota en vervolg : advies van de LBR is opgenomen in omgevingsanalyse. 
7. Gecoro : opvolging – enkel infoavond over site Zwan. Ontsluiting langs achter is voorwaarde van 

Brecht om kruispunt Sint-Job te ontlasten. 
PRUP is in opmaak. Ontsluiting zou op grondgebied Brasschaat gelegen zijn.  

8. Dossier windmolenparken : opvolging 



 

Het gemeentebestuur van Brecht heeft samen met Wuustwezel een brief naar alle mogelijke ministers 
en de provincie gestuurd waarin we stellen dat we geen probleem hebben met windenergie maar dat 
er voldoende molens zijn in de regio. Daarop werden beide burgemeesters uitgenodigd op het kabinet.  
We hebben de vraag gesteld om voorbesprekingen van dossiers samen te doen met gemeentes en de 
provincie. Hierin werd toegestemd.  
Momenteel ligt er een afspraak vast met de provincie en Wuustwezel om met verschillende spelers hun 
plannen door te spreken. Op dit moment loopt er een dossier van Aspiravi om bestaande windmolens 
te vernieuwen. Dit worden hele nieuwe windmolens, die verhoogd worden van 150 naar 240 meter. 

9. Toewijzingsreglement landbouwgronden : opvolging 
De bedoeling van dit reglement is om gronden die vrijkomen van pacht, via dit reglement toe te wijzen. 
Het reglement werd ook met Kempens Landschap besproken m.b.t. de landbouwgronden op de Merel. 
Kempens Landschap wil enkel aan landbouwers in hoofdberoep verpachten. De landbouwraad kan 
hiermee akkoord gaan.  
(Het moet hoofdberoep zijn om VLIF aan te kunnen vragen) 
Kempens Landschap stelt voor om een clausule op te nemen over landschapselementen en lage 
teelten: 
“De kandidaat-gebruiker gaat akkoord indien de eigenaar in de toekomst landschapselementen (vb. 

bomenrijen, houtkanten, solitaire bomen, poel, akkerranden, …) wenst te ontwikkelen.  

Advies landbouwraad: 

1)De landbouwraad kan akkoord gaan om hoofdberoep in het reglement aan te houden. Er kan 

immers enkel als hoofdberoep VLIF aangevraagd worden. 

2)De Landbouwraad wil enkel dat bestaande landschapselementen worden instant gehouden maar 

geen nieuwe worden toegevoegd. 

10. De wolf doet aan gezinsuitbreiding : stand van zaken 
De wolf zit in Kalmthout volgens de laatste berichtgeving. Er is op dit moment geen aanwijzing dat er 
een 2de wolf is. Er zijn er enkele gepasseerd maar die zijn verder getrokken.  
Momenteel is Defensie bezig met draad te plaatsen rond het Schietveld;  
Binnenkort zal de transversaalweg tussen Overbroek en Wuustwezel geopend worden. Deze is 
volledig met draag langs beide zijde afgemaakt. 
Een draad van 1.40m wordt als te laag bevonden rond een wei ter bescherming tegen de wolf. Er moet 
ook nog een stuk in de grond gegraven worden.  
 

11. Maaien van bermen : op tijd beginnen en overal door aannemer 
Beken Brasschaatbaan uitkuisen: er liggen veel bladeren in.  
Foto’s zijn doorgegeven aan TD. 
Opvolging door TD?  
De landbouwraad vindt dat het bermbeheerplan goed is maar dat het niet goed wordt uitgevoerd. 
Sommige stukken worden verschillende keren gemaaid en sommige stukken helemaal niet. Pidpa 
geeft dit uit aan een onderaannemer.  
https://www.brecht.be/wonen/leefomgeving/grachten-en-bermen  
Het ruimen valt mee maar het maaien is een probleem. 
 

12. Varia 
- Volgende vergadering iemand uitnodigen i.v.m. dossier zonevreemde / bedrijfswoningen  

Wetgeving is nog niet volledig duidelijk maar er zijn al wel richtlijnen.  



 

- De Nieuwe Rand : opvolging -> Er werd een presentatie gegeven in Wijnegem. Water 
bleek daar het belangrijkste onderwerp te zijn. Brecht valt ook in het plan. Landbouw is 
alleen nodig voor de afwatering en de berging van het water. Het plan gaat vooral over het 
Antitankkanaal en de connectie tussen het Klein en Groot Schietveld. De realisaties op 
terrein zullen gebeuren via Blue Deal subsidies. 

- Schattingscommissie : opvolging nodig nu het zo nat is. Er kan niet geschat worden als er 
nog geen oogst is. Afwachten, het is nog te vroeg. 

- ABG Brechtse Heide is uitgebreid naar heel Brecht.  
- Stuwtjes project loopt af. Vergoeding loopt af maar stuwtjes moeten wel nog gebruikt 

worden.  
- Het ondernemersevent werd interessant bevonden. Andere ondernemers waren oprecht 

geïnteresseerd in de landbouwsector. Er waren opmerkelijk meer landbouwers aanwezig. 
Het was een mooie locatie en het zat goed ineen.  

- Sint-Jobbaan : wanneer wordt die geschaafd? TD – frequentie? Eens navragen  
- Meldingen i.v.m. herstelling wegdek, snoeiwerk, sluikstort enz… kunnen allemaal via het 

meldingsformulier op de gemeentelijke website: https://www.brecht.be/meldingen  
Voordeel van melding via deze weg: er zit een opvolgsysteem achter dus je krijgt altijd 
antwoord op je melding. 
 

- Volgende vergadering : 11/09/2024-20.30u 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


